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Länspensionärsråd 

Tid och plats 

2023-12-19 klockan 09.30-13.30.   

Regionhusets sessionssal och styrelserum i Luleå.  

09.30-10.30 Länspensionärsråd  

11.00-13.30 Gemensamt med tillgänglighetsråd Region Norrbotten 

Deltagare 
Camilla Friberg (S), ordförande 

Ulf Boström (C) 

Ellinor Sandlund (M) 

Åke Bolmgren, PRO 

Eivy Blomdahl, PRO (via Teams) 

Kerstin Öhrling, PRO 

Siv Nilsson, SKPF (via Teams) 

Ingrid Norberg, SKPF 

Anita Hollström, SPF Seniorerna  

 

Övriga närvarande 

Micke Boström, sekreterare 

Martin Fors, regionkansliet 

Anette Kihlström-Selberg, regionkansliet 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokollet justeras digitalt 

Camilla Friberg, ordförande 

Åke Bolmgren, justerare 

Micke Boström, sekreterare 
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1. Sammanträdet för 
länspensionärsrådet öppnas 

Camilla hälsar välkommen och öppnar sammanträdet.  

2. Upprop 

Upprop hålls.  

3. Val av protokolljusterare 

Som protokolljusterare väljs Åke Bolmgren.  

4. Godkännande av dagordning 

1. Sammanträdet öppnas.  

2. Upprop.  

3. Val av protokolljusterare.  

4. Godkännande av dagordning.   

5. Beslut om sammanträdesplan för 2024.  

6. Informationsärenden.  

7. Ärenden för länspensionärsrådet.  

8. Sammanträdet avslutas.  

Dagordningen godkänns.  

5. Beslut om sammanträdesplan för 
2024 

Eivy och Camilla diskuterar länspensionärsrådets uppdrag att verka strate-

giskt. Camilla informerar om att rådets arbete under det kommande året 

bland annat kommer att kopplas till regionens strategiska plan, den regionala 

utvecklingsstrategin och handlingsplanen för den regionala folkhälsostrate-

gin.  

Länspensionärsrådet beslutar att fastställa sammanträdesplanen för 2024 

enligt nedanstående.  

2024-01-31 klockan 09.00-11.00 

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-02-15 klockan 08.00-17.00  

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler VIP-matsalen och sessionssalen i Luleå.  
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2024-03-21 klockan 09.00-11.00 

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-04-04 klockan 08.00-17.00 

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler styrelserummet och sessionssalen i Luleå.  

2024-09-10 klockan 09.00-11.00  

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-09-25 klockan 08.00-17.00 

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler VIP-matsalen och sessionssalen i Luleå.  

2024-11-07 klockan 09.00-11.00  

Beredningsutskott.  

Regionhusets lokal Femman i Luleå.  

2024-11-28 klockan 08.00-17.00  

Länspensionärsråd och tillgänglighetsråd Region Norrbotten.  

Regionhusets lokaler styrelserummet och sessionssalen i Luleå.  

De exakta sammanträdestiderna för länspensionärsrådet och tillgänglighets-

råd Region Norrbotten bestäms av respektive beredningsutskott.  

6. Informationsärenden 

Aktuellt i Region Norrbotten 

Camilla informerar om några aktuella områden.  

Minska inhyrd personal 

Region Norrbotten har mycket höga kostnader för inhyrd personal. Därför 

har den nya regiondirektören Ulrika Sundquist fått i uppdrag att minska 

kostnaderna. Ulrika kommer närmast från en tjänst som HR-chef i Region 

Stockholm där hon arbetet med liknande frågor och där regionen minskat 

kostnaderna för inhyrd personal med 30 procent. Region Norrbotten har 

beslutat att under perioden från den 30 november 2023 till den 29 februari 

2024 minska kostnaderna för inhyrd personal med 20 procent.  

På kort sikt kommer arbetet sannolikt att resultera i sämre tillgänglighet på 

vissa mottagningar. Men det är helt nödvändigt att bryta utvecklingen där 

mängden inhyrd personal och kostnaderna för den personalen ökar hela ti-

den.  
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Vård utanför Norrbotten 

Ingrid frågar om arbetet med att minska inhyrd personal samtidigt kommer 

att påverka mängden vård som ges utanför Norrbotten.  

Camilla har besök ögonmottagningen nyligt och tar den som exempel. Det är 

den verksamhet som har skickat flest patienter till mottagningar utanför 

Norrbotten. Problemen med långa köer till ögonmottagningen har funnits 

sedan 2016 och blev värre under pandemin. I dagsläget har ögonmottagning-

en minskat kön med 1.900 personer, främst genom att skicka patienter till 

mottagningar i södra Sverige. Nu återstår knappt 500 personer i kön. Reg-

ionen kommer även att erbjuda dessa personer vård i annat län. Sedan hop-

pas ögonmottagningen kunna genomföra alla behandlingar i Norrbotten 

framöver.  

På ögonmottagningen avbetar sedan tidigare fem fasta specialister och två 

ST-läkare. Nu har regionen anställt ytterligare sex ST-läkare. Det skapar 

möjligheter för regionen att undvika långa köer framöver. Specialiserings-

tjänstgöring för läkare (ST) är den utbildning som läkare genomgår för att 

uppnå specialistkompetens. Den omfattar minst fem års tjänstgöring.  

Regionen har även tre sjuksköterskor som läser vidare till specialistsjukskö-

terskor inom ögonsjukvård. Dessutom arbetar regionen med kompetensväx-

ling så att sjuksköterskorna kan avlasta läkarna med vissa arbetsuppgifter.   

Siv undrar hur det går i frågan om upphandling av privata ögonläkare i Lu-

leå.  Camilla informerar om att det nuvarande avtalet gäller hela år 2024. 

Den privata ögonmottagningen i Luleå rapporterar inte till nationella kvali-

tetsregistret och klarade därför inte den nuvarande upphandlingen är. Samti-

digt ser regionen över möjligheten att inom närtid kunna upphandla vissa 

delar när det gäller ögonsjukvård i Norrbotten.  

Kompetensförsörjning 

Anita frågar om Region Norrbotten har någon samverkan med Luleå tek-

niska universitet (LTU). Camilla svarar att samverkan sker i stor omfattning 

och nämner några exempel. En utmaning för regionen är att kunna erbjuda 

handledning och fler praktikplatser.  

Ingrid påminner om tre viktiga områden för framgångsrik kompetensförsörj-

ning: Bemanning, utbildning och arbetsmiljö.  

Tillgänglighet 

Ingrid frågar om bemanningssituationen inom primärvården. Camilla svarar 

att nu ser det lite bättre ut när det gäller sjuksköterskor. Regionens målsätt-

ning är 1.100 listade patienter per läkare.  
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Siv uppmärksammar att läkare i Sunderbyn tvingas skriva ut patienter som 

inte är färdigbehandlade och undrar vad regionen tänker göra. Camilla svarar 

att problemet även finns vid andra sjukhus inom regionen. Mycket skulle 

lösas med ökad sjuksköterskebemanning. Därför ser regionen över möjlig-

heten att införa en regional sjuksköterskepool.  

Ellinor menar att kommunen skulle behöva få några platser på sjukhuset. 

Hon skulle gärna se ett pilotprojekt i Norrbotten och har även varit i kontakt 

med Piteå kommun i frågan. De kommunala platserna skulle kunna vara av 

samma typ som ett korttidsboende i väntan på att komma hem och för att 

slippa en massa transporter av sköra patienter. Camilla uppmärksammar att 

det finns en liknande lösning i Kiruna.  

Anita nämner ett tidigare förslag om central telefonmottagning. Det har Ca-

milla inte hört talas om.  

Oegentligheter vid insemination 

Camilla nämner ett fall som uppmärksammats av TV-programmet Uppdrag 

granskning. Det handlar om en landstingsanställd läkare i Norrbotten som 

under åren 1975-1984 arbetade med att hjälpa barnlösa par. Nu har det 

kommit fram att läkaren inseminerade många kvinnor med sina egna sper-

mier, att det inte finns någon dokumentation och att minst sju personer i 

nutid har fått vetskap om att läkaren är deras biologiska fader.  

Region Norrbotten har upprättat en händelseanalys och vill gärna komma i 

kontakt med personer som kan vara drabbade. Därför finns nu en speciell 

telefonlinje som man kan kontakta om man är orolig, misstänker att man är 

drabbad eller har varit i kontakt med den aktuella läkaren eller kliniken.  

Regionens kontaktcenter för oegentligheter vid insemination nås via  

insemination.utredning@norrbotten.se och 0920- 28 46 30.  

Nya journalsystemet Cosmic 

Denna punkt genomförs tillsammans med tillgänglighetsråd Region Norrbot-

ten.  

Krister Berglund, chef för regionens Division Nära, informerar om regionens 

arbete med att införa det nya journalsystemet Cosmic. Han svarar också på 

ledamöternas frågor.  

Kollektivtrafik 

Denna punkt genomförs tillsammans med tillgänglighetsråd Region Norrbot-

ten.  

Mats Aspemo, chef vid den regionala kollektivtrafikmyndigheten (RKM), 

informerar om arbetet med att utveckla kollektivtrafiken i Norrbotten. Med-

verkar gör även Maria Marjai, chef för färdtjänsthandläggning.  
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Mats berättar också om innehållet i trafikförsörjningsprogrammet med sikte 

på 2035. Det blir även en uppföljning av en skrivelse från SPF Seniorerna 

som bland annat handlar om turtäthet, förseningar, samordning och trängsel i 

taxi.  

Mats och Maria svarar på ledamöternas frågor.  

Hjälpmedelssamverkan 

Denna punkt genomförs tillsammans med tillgänglighetsråd Region Norrbot-

ten.  

Gruppen för hjälpmedelssamverkan har haft sitt sista möte för året den 10 

oktober 2023. Anita från länspensionärsrådet och Inger från tillgänglighets-

råd Region Norrbotten summerar året med några exempel på frågor som 

avhandlats och konstaterar samtidigt att gruppen har fungerat bra.  

7. Ärenden för länspensionärsrådet 

Regional utvecklingsstrategi 

Tove Cullhed, strateg vid regionens regionala utvecklingsavdelning, infor-

merar om arbetet med en ny regional utvecklingsstrategi (RUS).  

Region Norrbotten har i uppdrag av regeringen att samordna det regionala 

utvecklingsarbetet i länet. Som en del av uppdraget ska den regionala ut-

vecklingsstrategin uppdateras minst en gång mellan varje val till region- och 

kommunfullmäktige. Strategin ska fastställas av regionfullmäktige men tas 

fram i bred samverkan med länets kommuner, civilsamhälle, organisationer, 

näringsliv och myndigheter med flera.  

Målet är att regionfullmäktige fastställer en ny regional utvecklingsstrategi i 

slutet av 2025. Fram till dess kommer regionen bland annat att arrangera 

dialogmöten i alla kommuner. Det kommer också att finnas ett videomaterial 

som gör det möjligt att genomföra egna arbeten med innehållet i den region-

ala utvecklingsstrategin. Det är en möjlighet som länspensionärsrådet kan 

använda sig av för att sedan komma med inspel till planen.  

Det finns mer information om man går till webbsidan 

www.utvecklanorrbotten.se och söker på ”rus”.  

Tove Cullhed nås via adressen tove.cullhed@norrbotten.se 

8. Sammanträdet avslutas 

Camilla tackar ledamöterna för sitt engagemang och avslutar sammanträdet.  

mailto:tove.cullhed@norrbotten.se

